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How to Prepare Microscope Slides 

 

 

Microscope slides are used to examine single-celled organisms and to look up-
close at small plants and organisms. There are two types of prepared slides: dry 
mounts and wet mounts. Each type of preparation method is used for mounting 
different types of cells. If you’re wet mounting a particularly pale or translucent 
specimen, you may need to stain the specimen so it’s visible beneath the 
microscope. 

ʛهʳʺائح الʛش ʛʽʹʴة تॽɿॽك 

ॽة والʛʤʻ عʧ قʛب في الॼʻاتات والؔائʻات الʸغʛʽة. تʙʵʱʶُم الʛʷائح الʺʳهȄʛة لفʟʴ الؔائʻات وحʙʽة الʵل

الॼʡʛة. يʦʱ اسʙʵʱام ؗل نʨع مʛʡ ʧق الʛʽʹʴʱ  والʛʷائحالʳافة  الʛʷائح هʻاك نʨعان مʧ الʛʷائح الʺعʙة: 

عʻʽة شاحॼة أو شفافة ȞʷǼل خاص ، فقʙ تʱʴاج إلى  اردت فʟʴ أنʨاع مʱʵلفة مʧ الʵلاǽا. إذا لʽʺʴʱل 

  .مʛئॽة تʗʴ الʺʳهʛ صॼغ العʻʽة ʘʽʴǼ تʨؔن 

To prepare the slide: 

Place a drop of fluid in the center of the slide. 

Position sample on liquid, using tweezers. 

At an angle, place one side of the cover slip against the slide making contact with 
outer edge of the liquid drop. 

Lower the cover slowly, avoiding air bubbles. 

Remove excess water with the paper towel 

Types of Mounting Technique. 

  :لتحضير الشريحة
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  .ضع قطرة من السائل في وسط الشريحة•

  .ضع العينة على سائل باستخدام ملاقط•

  .اتصال الحافة الخارجية للقطرة السائلةبزاوية ، ضع جانباً واحداً من غطاء الانزلاق على الشريحة مع •

  .اخفض الغطاء ببطء ، وتجنب فقاعات الهواء•

 قم بإزالة الماء الزائد بمنشفة ورقية•

Function of Cover Slip 

The coverslip keeps the solid specimens pressed flat, and liquid specimens formed 
into a flat sheet of even thickness. 

It keeps the specimen in right place. 

It defends the specimen from dust and random contact. 

It prevents the objective lens from reaching the specimen and vice versa. 

 

العʻʽات ʥʺʶǼ وॽʣفة الؔفʛ سلايʴǽ :ʙافȎ الغʢاء على العʻʽات الʸلॼة مʹغʡʨة ȞʷǼل مʢʶح ، وتȞʷʱل 

مʻاسʖ، إنها تʴافȎ على العʻʽة في الʺȞان الʺʻاسʴǽ  ،ʖافȎ على العʻʽة مʧ الॼɽار والاتʸال العʨʷائي، 

.ʻʺǽع العʙسة الॽʯʽʷة  مʧ الʨصʨل إلى العʻʽة والعʝȞ صॽʴح  

Preparing a Dry Mount 

 Select a clean slide. Hold a slide up to a light source and look through to make 

sure it’s free from smudges and dirt. Most microscope slides are flat on top and 

bottom and rectangular in shape. They are clear, allowing light from the 

microscope to pass through and illuminate the translucent sample specimen. If 

your slide is dirty or smudged, you won’t be able to effectively examine your 

specimen. 
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If you find that your microscope slide has any contamination on it—including your 

own fingerprints—give it a quick wash with liquid soap and water. Dry the slide 

using a clean cloth. Do not use tissues or paper towels, as these can leave lint 

behind. 

 الʗʽʰʲʱ الʳاف 

 ʧهــا مــʨخل ʧمــ ʙأكــʱخلالهــا لل ʧمــ ʛــʤء وانʨر ضــʙــʸــل إلــى مʸــى تʱة حʴȄʛشــ ʥــʶفــة. امॽʤة نʴȄʛد شــʙحــ

، مʺا اللʵʢات والأوساخ. معʦʤ شʛائح الʺʳهʛ مʴʢʶة مʧ الأعلى والأسفل ومʽʢʱʶلة الȞʷل. إنها واضʴة 

ʶǽʺح لʹʨء الʺʳهǼ ʛالʺʛور وȂلقاء الʹʨء على عʻʽة العʻʽة الʷفافة. إذا ؗانʗ شʥʱʴȄʛ مʵʶʱة أو ملʵʢة ، 

Ǽʺـا فـي  -إذا وجʙت أن شʴȄʛة الʺʳهʛ الʵاصة ʥǼ بهـا أȑ تلـʨث  فلʧ تʧȞʺʱ مʧ فʟʴ العʻʽة ȞʷǼل فعال.

 ʥعǼات أصـاʺʸǼ ʥـائل. جفـ -ذلʶن الʨـابʸالʺـاء والǼ عًاȄʛـلها سـʶغǼ ʦعـة قʺـاش فقـʢام قʙʵʱاسـǼ ةʴȄʛـʷف ال

  .  نॽʤفة. لا تʙʵʱʶم الʺʻاديل أو الʺʻاشف الʨرॽʀة ، لأنها قʙ تʛʱك وʛًȃا خلفها

 

1. Inspect the specimen to determine if it needs to be sliced. The sample 
specimen needs to be translucent (or semitransparent) to transparent in 
order for light to pass through. If light cannot fully pass through the 
specimen and into the microscope’s eyepiece, you won’t be able to see the 
specimen through the microscope. 
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Some of the specimens (e.g., a strand of hair or an insect wing) are thin and 
translucent on their own, and will not need to be sliced with a razor blade. 

افʟʴ العʻʽة لʙʴʱيʙ ما إذا ؗان يلʜم تقॽʢعهـا إلـى شـʛائح. ʳǽـʖ أن تؔـʨن العʻʽـة شـفافة (أو شـॼه . 1

شفافة) حʱى ʛʺǽ الʹـʨء مـʧ خلالهـا. إذا لـʦ يـʧȞʺʱ الʹـʨء مـʧ الʺـʛور ʷǼـȞل ؗامـل عʰـʛ العʻʽـة إلـى 

 الʺʳهʛ ، فلʧ تʧȞʺʱ مʧ رؤȄة العʻʽة مʧ خلال الʺʳهʛ.عॽʻʽة 

Ǽعــʠ العʻʽــات (علــى ســʽʰل الʺʲــال ، خʸــلة شــعʛ أو جʻــاح حʷــʛة) رॽʀقــة وشــفافة مــʧ تلقــاء نفʶــها ، 

  .ولʧ تʱʴاج إلى تقॽʢعها ʷǼفʛة حلاقة

  

  

 

2. Slice off a thin piece of the sample specimen. Use a razor blade to cut your 

specimen material into a thin, translucent slice. Dry mounts are the simplest 

to prepare since they do not use any liquid between the slide and the 

specimen. A dry mount is ideal for inspecting samples that are not at risk of 

drying out. Materials that are commonly dry-mounted include: 

Cork or balsa wood. 

Flower petals or leaves. 

Insect legs or wings. 
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Hair, fur, or feathers 

قʢع قʢعة رॽʀقة مʧ عʻʽة العʻʽة. اسʙʵʱم شفʛة حلاقة لقʢع مادة العʻʽة إلى شʴȄʛة رॽʀقة 2 . 

 ʛʰʱعǽ .ةʻʽة والعʴȄʛʷال ʧʽسائل ب ȑم أʙʵʱʶلأنها لا ت ʛʽʹʴت ȌʶǼافة أʳامل الʨʴال ʛʰʱوشفافة. تع

 ʦʱي يʱاد الʨʺل الʺʷفاف. تʳال ʛʢʵضة لʛالʺع ʛʽات غʻʽالع ʟʴا لفॽًالʲاف مʳامل الʴال ʴلها تʽʺ

  جاف:  ȞʷǼل

  .الفلʧʽ أو خʖʷ الʰلʶا

  .أو الأوراق الازهاربʱلات 

  .أرجل أو أجʴʻة الʛʷʴات

ʞȄʛاء أو الʛأو الف ʛعʷال 

 

 

3. Place the sample specimen on the slide. Use a pair of forceps to pick up the 

thin slice of your sample specimen. Delicately lay it on one side of the 

slide. If you are using a concave slide (in which one side dips down), place 

the specimen in the center of the concave area. 
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Mount the specimen on a concave slide if you’re concerned that the specimen 

will roll or slide off the flat slide. For example, use a concave slide if you’re 

preparing a curled flower petal that rolls to one side or the other. For all other 

types of specimens, a flat slide will work fine 

.3  ʧم زوجًا مـʙʵʱة. اسʴȄʛʷة على الʻʽضع العȌـة. ضـعه ب الʺلاقـʻʽالع ʧعـة مـॽɾة رʴȄʛشـ ȋقـاʱلال Șفـʛ

علــى جانــʖ واحــʙ مــʧ الʷــʴȄʛة. إذا ʻؗــʗ تʶــʙʵʱم شــʴȄʛة مقعــʛة (حʽــʘ يــʵʻفʠ أحــʙ جʨانʰهــا لأســفل) ، 

ʖ العʻʽة على شʴȄʛة مقعʛة إذا ʻؗـʗ قلقًـا مـʧ أن العʻʽـة سـʨف  ضع العʻʽة في وسȌ الʺʢʻقة الʺقعʛة. رؗ

ا ʻؗـــʗ تقـــʨم تʱـــʙحʛج أو تʜʻلـــȘ مـــʧ الʷـــʴȄʛة الʺʶـــʴʢة. علـــى ســـʽʰل الʺʲـــال ، اســـʙʵʱم شـــʴȄʛة مقعـــʛة إذ

  Ǽالॼʶʻة لॽʺʳع أنʨاع العʻʽات الأخȐʛ ، سʱعʺل الʴȄʛʷة الʺʴʢʶة ȞʷǼل جʙʽ بʱلات ازهارǼإعʙاد 

  

 

4. Set a cover slip over the sample specimen. The cover slip prevents the sample 

specimen from tumbling off the slide .The slip will also protect the sample 

specimen in case one of the microscope’s users accidentally lowers the lens so 

much that it taps the specimen. Cover slips are very thin, transparent pieces of 

glass or, more commonly, plastic. Each slip is about 3Ú4 inch (1.9 cm) in both 
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width and length. Your prepared slide is now ready to be inspected beneath a 

microscope. 

حʺاǽة العʻʽة في حالة و العʻʽة مʧ الانʜلاق عʧ الʴȄʛʷة.  الؔفʛالعʻʽة. ʻʺǽع  ؗفʛ سلايʙ على ضع  5.  

الغʢـاء  ؗفـॽʀ. ʛام أحʙ مʙʵʱʶمي الʺʳهʵǼ ʛفʠ العʙسة عȘȄʛʡ ʧ الʢʵـأ لʙرجـة أنـه يʻقـʛ علـى العʻʽـة

 ؗفــॼɺʛــارة عــʧ قʢــع زجاجॽــة رॽɾعــة جــʙًا وشــفافة أو ʷǼــȞل أكʲــʛ شــʨʽعًا مــʧ الॼلاســʥॽʱ. يʰلــغ ʡــʨل ؗــل 

 .الʨʢلو  العʛض في) سʦ 1.9( بʨصة 3Ú4حʨالي 

ʛهʳʺال ʗʴت ʟʴة الآن للفʜة جاهʙالʺع ʥʱʴȄʛش. 

 

Preparing a Wet Mount 

1. Place 1 drop of water onto your slide. Use an eyedropper to drop 1 drop of 

water onto the exact center of either a flat or concave slide. This water 

droplet is what gives the wet mount its name. The liquid keeps the sample 

specimen moist and prevent wet, organic sample specimens from drying out 

and distorting their shape. The water also preserves living specimens, such 

as single-celled organisms. 
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If you’d like to make a permanent slide using dead organic material, you can 

use a thin layer of clear nail polish instead of a water droplet. 

ـʜ الــʙقȘʽ ضـع قʢـʛة مـاء واحـ .1 ʛؗʺالʺـاء علـى ال ʧة مـʙة واحـʛـʢق ȋــارة لإسـقاʢم قʙʵʱة. اسـʴȄʛـʷة علـى الʙ

الʡʛــʖ اســʺه. ʴǽــافȎ الʶــائل  الʽʰʲʱــʗلʷــʴȄʛة مʶــʴʢة أو مقعــʛة. إن قʢــʛة الʺــاء هــʚه هــي الʱــي تعʢــي 

ـا علـى  ً́ ǽالʺـاء أ Ȏـافʴǽ .لهاȞه شـȄʨʷفاف وتʳال ʧة مॼʡʛة الȄʨʹات العʻʽع العʻʺȄة وʻʽة العȃʨʡعلى ر

إذا ʻؗـــʗ تʛغـــʖ فـــي عʺـــل شـــʴȄʛة دائʺـــة Ǽاســـʙʵʱام مـــادة .ʻʽـــات الॽʴـــة ، مʲـــل الؔائʻـــات وحʽـــʙة الʵلॽـــةالع

 .عʹȄʨة مʱʽة ، ʥʻȞʺॽɾ اسʙʵʱام ॼʡقة رॽʀقة مʡ ʧلاء الأʣافʛ الʷفاف بʙلاً مʧ قʛʢة الʺاء

 

2. Scrape or slice a section of wet sample specimen. Sample specimens used 

for wet mounts are typically wet or living organic material. Use a razor 

blade or toothpick to cut or scrape up a small amount of your wet specimen. 

Materials commonly used to make wet mount slides include: 

Cheek cells or tooth plaque (scraped from your mouth with a toothpick). 

A thin cross-section of a plant stem (cut with a razor blade). 
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If you’re studying single-celled organisms—e.g., an amoeba or paramecium—

tweezers will do little good. Instead, use a clean eyedropper to pick up a couple 

of drops of the water in which the single-celled organisms or algae are 

swimming. 

الॼɺ ʖʡʛارة عʧ  للȌʷʗʽʰʲʱ أو قʢع جʜء مʧ عʻʽة مʰللة. عادةً ما تʨؔن العʻʽات الʺʙʵʱʶمة ك .3

 ʧة مʛʽة صغॽʺؗ Ȍʷؗ أو ʟان لقʻد أسʨة حلاقة أو عʛم شفʙʵʱة. اسॽة أو حॼʡة رȄʨʹاد عʨم

 العʻʽة الʺʰللة. تʷʺل الʺʨاد الʺʙʵʱʶمة ȞʷǼل شائع لʻʸع شʛائح مʰللة ما يلي: 

  ).خلاǽا الʙʵ أو لʨحة الأسʻان (كȌʷ مʧ فʺǼ ʥاسʙʵʱام عʨد أسʻان

 ).(مقʨʢع ʷǼفʛة حلاقة مقʢع عʛضي رॽɾع مʧ ساق نॼات

فلʧ تفʙʽ الʺلاقȌ  -على سʽʰل الʺʲال ، الأمॼʽا أو الʛʰامʨʽʶॽم  - إذا ʗʻؗ تʙرس ؗائʻات وحʙʽة الʵلॽة 

كʛًʽʲا. بʙلاً مʧ ذلʥ ، اسʙʵʱم قʢارة نॽʤفة لالʱقاǼ ȋʹع قʛʢات مʧ الʺاء الȑʚ تॼʶح ॽɾه الؔائʻات 

ʖالʴʢة أو الॽلʵة الʙʽوح.  

3.Place your sample specimen in your drop of water. Depending on the type 

of material you’re using as your sample specimen, use a pair of forceps, 

tweezers, or a toothpick to transfer your specimen to the slide. Set the 

specimen in the center of your water droplet, so that it’s suspended in the 

liquid .If you’re using an eyedropper to pick up single-celled organisms, place 

1 or 2 drops into the water drop already on the slide. 
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ضع العʻʽة في قʛʢة الʺاء. اعʱʺادًا على نʨع الʺادة الʱي تʙʵʱʶمها العʻʽة الʵاصة ʥǼ ، اسʙʵʱم زوجًا 

 ʧم ʘʽʴǼ ، ة الʺاءʛʢق Ȍة في وسʻʽة. ضع العʴȄʛʷة إلى الʻʽقل العʻاك لʨʶʺأو ال Ȍأو الʺلق Ȍالʺلق

 يʦʱ تعلॽقها في الʶائل.

إذا ʗʻؗ تʙʵʱʶم قʢارة لالʱقاȋ ؗائʻات وحʙʽة الʵلॽة ، ضع قʛʢة أو قʛʢتʧʽ في قʛʢة الʺاء الʺʨجʨدة 

  .Ǽالفعل على الʴȄʛʷة

  

4. Set a cover slip on top of the wet specimen. Hold the cover slip at a 45° 

angle. Set one of the edges down right next to the specimen on the water 

drop. Then lower the other side of the slide until it’s flat on top of the 

specimen. You should see the water drop(s) spread out beneath the cover 

slip until they reach its edges. 

Do not tap or press on the cover slip once it is in place. If you do you’ll risk 

squishing the sample specimen and water off of the slide 

ع إحȐʙ درجة. ض 45ضع غʢاء على الʜʳء العلȑʨ مʧ العʻʽة الॼʡʛة. امʥʶ زلة الغʢاء بʜاوȄة 

الʨʴاف لأسفل ʨʳǼار العʻʽة الʺʨجʨدة على قʛʢة الʺاء. ثʦ اخفʠ الʳانʖ الآخʛ مʧ الʴȄʛʷة حʱى 
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ا أعلى العʻʽة. ʖʳǽ أن تȐʛ قʛʢة (قʛʢات) الʺاء مʛʷʱʻة تʗʴ غʢاء الغʢاء حʱى تʸل  ًɹ ʢʶح مॼʸǽ

 .إلى حʨافها

 ʗʺانها. إذا قȞد وضعها في مʛʳʺǼ اءʢة الغʺॽʶعلى ق Ȍأو تʹغ ʛقʻلا ت ʛʡاʵف تʨʶف ، ʥلʚب

  .ȘʴʶǼ عʻʽة العʻʽة والʺاء مʧ الʴȄʛʷة

 

Staining Cellular Specimens 

1.  

2. Place a paper towel sheet against one edge of the cover slip. Set the 

towel against the slip’s edge without disturbing the material under the 

cover slip. The absorptive paper towel will draw some of the water out 

from under the cover slip, and pull the staining agent under the cover slip 

and onto the specimen.[9] 
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3. If your wet-mounted slide specimen is pale or colorless (e.g. a cross-

section of a colorless plant stem), it may be difficult to see when looking 

through a microscope. Staining the specimen will allow you to better see 

its shape and texture. 

4. This is usually done after you have already examined the wet specimen 

in a slide without staining it. The slide may be already prepared, even if it 

is not stained. 

ضع ورقة مʻاديل ورॽʀة مقابل إحȐʙ حʨاف قॽʶʺة الغʢاء. ضع الʺʷʻفة على حافة الʜلة بʙون 

إزعاج الʺادة الʺʨجʨدة أسفل زلة الغʢاء. سʖʴʶʱ الʺʷʻفة الʨرॽʀة الʺاصة Ǽعʠ الʺاء مʧ أسفل 

 [9وعلى العʻʽة. [زلة الغʢاء ، وتʖʴʶ عامل الʱلʧȄʨ أسفل زلة الغʢاء 

إذا ؗانʗ عʻʽة الʛʷائح الʺʰللة شاحॼة أو عǽʙʺة اللʨن (مʲل مقʢع عʛضي لʚʳع نॼات عʦǽʙ اللʨن) 

، فقʨȞǽ ʙن مʧ الʸعʖ رؤʱȄها عʙʻ الʛʤʻ مʧ خلال الʺʳهʛ. سʶॽʺح لʥ تلॽʢخ العʻʽة بʛؤȄة 

 .شȞلها وملʺʶها ȞʷǼل أفʹل

ʽالفعل العǼ ʗʸʴف ʙن قʨؔأن ت ʙعǼ ًعادة ʥذل ʦʱن يʨؔت ʙها. قʵॽʢة دون تلʴȄʛة في شॼʡʛة الʻ

 .الʴȄʛʷة جاهʜة Ǽالفعل ، حʱى لʨ لʦ تʧؔ ملʵʢة
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Place 1 drop of iodine or methylene blue on the other side of the cover slip. 

Use an eyedropper and drop the staining chemical on top of the microscope 

slide, directly next to the cover slip. Be careful to only dispense 1 drop. 

Excess staining agent may run off of the slide.[10] 

Iodine or methylene blue can be purchased at any education store or 

biology supply store. 

An alternate way of doing this is to add the drop of staining agent to the 

water on a wet-mounted slide when you first prepare it. In this case, you do 

not need a paper towel. 

ضــع قʢــʛة واحــʙة مــʧ الʽــʨد أو الʺʽʲʽلــʧʽ الأزرق علــى الʳانــʖ الآخــʛ مــʧ قʶــॽʺة الغʢــاء. اســʙʵʱم 

ى شـــʴȄʛة الʺʳهـــʛ ، مॼاشـــʛة ʳǼـــʨار قʶـــॽʺة القʢـــارة وقـــǼ ʦإســـقاȋ الʺـــادة الॽʺॽؔائॽـــة الʺʸـــʨʰغة أعلـــ

 [الغʢاء. احʛص على الاسʱغʻاء عʧ قʛʢة واحʙة فقȌ. قʙ يʻفʙ عامل الʱلॽʢخ الʜائʙ مʧ الʴȄʛʷة.

 .ʧȞʺǽ شʛاء الʨʽد أو الʺʽʲʽلʧʽ الأزرق مʧ أȑ مʛʳʱ تعلॽʺي أو مʛʳʱ مʱʶلʜمات بʨʽلʨجॽا

الʺاء على شـʴȄʛة مʰللـة عʻـʙ تʴʹـʛʽها  Ȅʛʡقة بʙيلة للॽʁام بʚلʥ هي إضافة قʛʢة عامل تلॽʢخ إلى

 .لأول مʛة. في هʚه الʴالة ، لا تʱʴاج إلى مʷʻفة ورॽʀة
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 Wait while the staining agent is drawn under the slide cover. The 
staining agent will begin to seep under the cover slip as the paper towel draws 
water out from the other side.[11] It may take as long as 5 minutes for the iodine or 
methylene blue to soak completely under the slide cover and saturate the specimen. 

Once the iodine or methylene blue has drawn all the way under the slide cover, the 
specimen is fully dyed. 

انʛʤʱ حʱى يʦʱ رسʦ عامل الʱلʧȄʨ تʗʴ غʢاء الʴȄʛʷة. سʙʰʽأ عامل الʱلʧȄʨ في الʛʶʱب تʗʴ غʢاء الغʢاء 

] .ʛالآخ ʖانʳال ʧة الʺاء مॽʀرʨفة الʷʻʺال ʖʴʶا تʺʻʽل إلى 11بʸǽ ما ʛق الأمʛغʱʶǽ ʙى  5] قʱح Șدقائ

ʛʳʺǼد رسʦ الʨʽد أو الʺʽʲʽلʧʽ   .يʻقع الʨʽد أو الʺʽʲʽلʧʽ الأزرق تʺامًا تʗʴ غʢاء الʴȄʛʷة وتॼʷع العʻʽة

 .الأزرق على ʨʡل الȘȄʛʢ أسفل غʢاء الʴȄʛʷة ، تʨؔن العʻʽة مʨʰʸغة Ǽالؔامل

 

Wipe up excess staining agent with a clean paper towel. Clean off the surface of 
the slide so that no loose liquids spills off the side. Your wet-mounted slide is now 
stained and ready to observe under a microscope. 

 .ʖانʳال ʧائل مʨʶب الʛʶʱى لا تʱة حʴȄʛʷح الʢف سʤفة. نॽʤة نॽʀفة ورʷʻʺǼ ʙائʜخ الॽʢلʱح عامل الʶام

] .ʛهʳʺال ʗʴة تॼʀاʛʺلل ʜخ وجاهʢمل ʥǼ اصʵلل الʰʺلاق الʜ1الان 
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